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Souhrn významných legislativních událostí
25.1.2010 – 31.1.2010
Jízda bez řidičského oprávnění by mohla být opět trestným činem, ve středu se na tom shodla
Poslanecká sněmovna. Návrh poslali zákonodárci do dalšího projednávání v ústavně-právnímu
výboru a zkrátili dobu projednávání na 30 dní.

Vláda

25. ledna 2010

Vláda nesouhlasí se zpřísněním legislativní možnosti zákonodárců
Kabinet Jana Fischera nesouhlasí se senátním návrh ústavního zákona, který zpřísňuje legislativní
možnosti zákonodárců. Návrh předpokládá, že nové zákony či novely by mohla předkládat pouze
skupina deseti zákonodárců a vláda by se měla vyjadřovat ke všem změnám návrhů zákona.

Vláda schválila bič na překupníky diamantů
Vláda schválila nové opatření proti překupníkům surových diamantů; novela zavádí sankce pro
překupníky surových diamantů, které nemají tzv. Certifikát Kimberleyského procesu, takže diamanty
mohly být použity k financování povstaleckých skupin a teroristů. Zákon vláda schválila v pondělí.

Vláda přerušila jednání o Kocábových nástrojích na ochranu soukromí v práci
Bod, ve kterém ministr Michael Kocáb (SZ) navrhoval častější kontroly na pracovišti ze strany
inspekce práce nebo pokuty a tresty za porušení soukromí svých podřízených, vláda na svém jednání
přerušila. Po 14 dnech se k němu vrátíme a doufám, že bude schválen, prohlásil v pondělí Kocáb.

Vláda na čtrnáct dní přerušila projednávání konvergenčního plánu pro Brusel
Vláda na čtrnáct dní přerušila projednávání konvergenčního plánu, ve kterém má být Bruselu
nastíněn vývoj českých veřejných financí a opatření, která mají vést ke snížení rozpočtových deficitů.
Vláda se rozhodla projednávání přerušit na pondělní schůzi.

28. ledna 2010

Legislativní rada vlády vrátila novelu zákona o rejstříku trestů k přepracování
Legislativní rada vlády (LRV) vrátila ve čtvrtek novelu zákona o rejstříku trestů ministerstvu
spravedlnosti k přepracování. Částí předlohy se bude zabývat LRV již na dalším zasedání, další část
je však potřeba přepravovat důkladněji.

Ministerstvo spravedlnosti musí dopracovat novelu o insolvenčních správcích
Ministerstvo spravedlnosti bude muset dopracovat novelu zákona o insolvenčních správcích.
Rozhodla o tom ve čtvrtek Legislativní rada vlády (LRV), agenturu Mediafax o tom informovala
tisková mluvčí LRV Simona Cigánková.

Novela o uchovávání osobních údajů v souvislosti s léčivy se musí dopracovat
Novelu o léčivech, která definuje podmínky pro nakládání s osobními údaji, musí ministerstvo
zdravotnictví ještě přepracovat. O rozhodnutí Legislativní rady vlády (LRV) informovala agenturu
Mediafax ve čtvrtek tisková mluvčí LRV Simona Cigánková.



29. ledna 2010

Kocáb chce zrušit zákaz adopcí registrovaných gayů
Čeští gayové a lesby se možná dočkají něčeho, co bylo donedávna prakticky vyloučené.
Homosexuální páry žijící v registrovaném partnerství možná budou smět adoptovat dítě. Zasazuje se
o to ministr pro lidská práva Michael Kocáb. Píší o tom páteční Hospodářské noviny (HN).

Poslanecká sněmovna

27. ledna 2010

Jízda bez řidičáku bude možná opět trestným činem
Jízda bez řidičského oprávnění by mohla být opět trestným činem, ve středu se na tom shodla
Poslanecká sněmovna. Návrh poslali zákonodárci do dalšího projednávání v ústavně-právnímu
výboru a zkrátili dobu projednávání na 30 dní.

Zákonodárci poslali do druhého čtení novelu zákona o podpoře výzkumu a vývoje
Poslanecká sněmovna ve středu schválila přechod novely o podpoře výzkumu a vývoje do druhého
čtení. Novela z pera ČSSD má zajistit změnu způsobu financování české vědy, ve zkrácené lhůtě k
projednání se jí bude zabývat výbor pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu.

Poslanci souhlasí se zavedením povinného výživného
Zákonodárci dali šanci návrhu na zavedení povinného výživného pro děti rozvedených rodičů. Ten,
který dítě nemá ve své péči, by platil měsíčně 1400 korun na potomka do šesti let a 1680 korun na
starší.

28. ledna 2010

Poslanci požadují řešení smogové situace v Moravskoslezském kraji
Poslanci požadují, aby se znečištěním ovzduší na Ostravsku zabýval resort dopravy, životního
prostředí a aby vláda vypracovala postup řešení. Ministr životního prostředí Jan Dusík na čtvrtečním
jednání sněmovny řekl, že do konce března přijde s návrhem zákona, který by problematiku řešil.

Šéf sněmovny Vlček se setkal se zástupci obcí kvůli letišti ve Vodochodech
Předseda Poslanecké sněmovny Miloslav Vlček (ČSSD) se ve čtvrtek setkal se zástupci 14 obcí, které
protestují proti rozšíření letiště Vodochody. Obcím vadí hlavně nárůst hluku a dopravy způsobené
zvýšením přepravní kapacity letiště, tvrdí, že investiční zájem několika lidí může poškodit celý kraj.

29. ledna 2010

Sněmovna dala zelenou návrhu na přísnější obsazování správních a dozorčích rad
pojišťoven
Sněmovna schválila v prvním čtení novelu, která by měla zpřísnit podmínky obsazování správních a
dozorčích rad zdravotních pojišťoven. Novela se zaměřuje na oddělení role pojišťoven a
poskytovatelů zdravotní péče, zákonodárci návrh poslali do dalšího projednávání sněmovnímu
zdravotnickému výboru.

Zákonodárci dali zelenou převodu věznice v Uherském Hradišti na město
Poslanecká sněmovna se v pátek shodla na tom, že do dalšího projednávání pošle návrh na převod
objektu věznice v Uherském Hradišti z vlastnictví státu na město. Návrh projedná výbor pro veřejnou
správu a regionální rozvoj a petiční výbor.



Poslanecká sněmovna poslala zákon o zpoplatnění hazardu do dalšího projednávání
Poslanecká sněmovna v pátek v prvním čtení schválila návrh zákona, který omezuje provozování
hazardu a zakazuje reklamu na hazardní hry. Zákonodárci návrh poslali do dalšího projednávání do
rozpočtového výboru.

Dolní komora poslala změny volebního systému do ústavně-právního výboru
Poslanecká sněmovna v pátek schválila v prvním čtení novelu zákona, která umožňuje při volbách
zakroužkovat na kandidátkách dva poslance místo čtyř a zvyšuje podíl preferenčních hlasů z pěti na
sedm procent. Návrhem zákona se budou nyní zabývat poslanci v ústavně-právním výboru.

Ministerstvo spravedlnosti

28. ledna 2010

Ministryně Kovářová si dokáže představit snížení trestní odpovědnosti na 14 let
Ministryně spravedlnosti Daniela Kovářová ve čtvrtek uvedla, že je pro otevření debaty o snížení
hranice trestní odpovědnosti na 14 let. Kovářová to sdělila médiím po schůzce se starostou
Kmetiněvsi, který jí předal výzvu občanů k trestání mladistvých vrahů a násilníků.

31. ledna 2010

Kovářová zvažuje zrušení hranice trestní odpovědnosti u pachatelů závažných trestných
činů
Ministryně spravedlnosti Daniela Kovářová chce otevřít debatu na téma zrušení věkové hranice
trestní odpovědnosti u pachatelů nejzávažnějších trestných činů. Uvedla to v nedělní debatě České
televize Otázky Václava Moravce.

Pozn.:

Státní zastupitelství podalo obžalobu v případu ztracené půlmiliardy z ČKA
25. ledna 2010 - Městské státní zastupitelství v Praze podalo k městskému soudu obžalobu na dva
muže, kteří mají být zodpovědní za nezákonné vyvedení půl miliardy korun z České konsolidační
agentury (ČKA). Agenturu Mediafax o tom v pondělí informovala mluvčí zastupitelství Štěpánka
Zenklová.

MMF: Pokud ČR nepřijme zásadní opatření, veřejný dluh by se mohl do deseti let
zdvojnásobit
25. ledna 2010 - Pokud Česká republika nepřijme v krátké době opatření k ozdravení veřejných
financí, rozpočtový deficit zůstane ve střednědobém výhledu nad pěti procenty HDP, veřejný dluh se
může v průběhu deseti let zdvojnásobit. Vyplývá to ze závěrů mise Mezinárodního měnového fondu
(MMF) zveřejněných v pondělí.

LN: Průlom. Nejvyšší soud se postavil za dlužníky
26. ledna 2010 - Klientům bank, leasingových či realitních společností svitla naděje. Pokud se
dostanou do sporu se silnou firmou, nemusel by ho rozhodovat "její" rozhodce, píší v úterním vydání
Lidové noviny.

Zájem českých firem o přesun do daňových rájů vloni prudce vzrostl
26. ledna 2010 - Téměř o čtvrtinu se vloni zvýšil počet vlastníků českých firem, kteří pocházejí z
daňových rájů, což je největší přírůstek za poslední čtyři roky. Vyplývá to z analýzy České kapitálové
informační agentury (ČEKIA) zveřejněné v úterý.



UNESCO vynese verdikt nad Prahou až za půl roku
27. ledna 2010 - Zástupci UNESCO během středy mapovali situaci kolem ochrany památek v Praze.
Verdikt nad metropolí vynesou až za půl roku na zasedání v Brazílii.

ÚOOU: Obce často porušují zákon
28. ledna 2010 - Návrh programu jednání zastupitelstva, které jsou obce povinny ve stanovené lhůtě
před jeho konáním zveřejňovat, často obsahuje osobní údaje lidí, které se na obec obracejí se svými
podněty. Podle Úřadu pro ochranu osobních údajů se ale jejich zveřejněním na internetu obce
dopouštějí porušení zákona

Hospodářská komora chce tlačit na banky, aby zlepšily přistup podnikatelů k úvěrům
28. ledna 2010 - Hospodářská komora České republiky (HK ČR) chce od února jednat s jednotlivými
bankami o možnostech zlepšení přístupu především malých a středních podnikatelů k provozním
úvěrům. Komora o tom informovala ve čtvrtek.

Evropský parlament posunul ke schválení vyšší příspěvky pro poslance
28. ledna 2010 - Evropský parlament se prodraží. Jeho rozpočtový výbor schválil návrh usnesení,
které zvyšuje přípěvky poslancům na asistenty, píše ve čtvrtek portál EUobserver.

Některé návrhy v Pecinově balíčku jsou neuvážené, varuje soudce Nejvyššího soudu
28. ledna 2010 - Soudce Nejvyššího soudu Pavel Šámal považuje některé návrhy v protikorupčním
balíčku ministra vnitra Martina Peciny za neuvážené. Šámal to řekl ve čtvrtečním Interview 24 na ČT
24.

Pojišťovna Generali ruší pojištění proti úpadku pro cestovní kancelář Sunny days
29. ledna 2010 - Pojišťovna Generali ruší pojištění proti úpadku pro cestovní kancelář Sunny days;
smlouva platí do 31. ledna letošního roku, ale prodloužena nebude kvůli špatné finanční situaci
cestovní kanceláře. Mediafaxu to v pátek potvrdil tiskový mluvčí pojišťovny Generali Jiří Cívka.

Přemysl Sobotka oznámil kandidaturu na prezidenta
29. ledna 2010 - Předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS) v pátek potvrdil, že bude v roce 2013
kandidovat na úřad prezidenta pokud bude mít silný mandát své strany. Uvedl to server idnes.cz.

Zdroj: Mediafax.cz

© EPRAVO.CZ – Sbírka zákonů , judikatura, právo | www.epravo.cz

Další články:
Neoprávněné přijímání vkladů – II. část
Finální podoba flexibilní novely zákoníku práce nabyla účinnosti - co nás čeká?
10 otázek pro ... Jana Havla
Právo na víkend - týden v české justici očima šéfredaktora
Nařízení odstranění černé stavby aneb Když výjimka potvrzuje pravidlo
Umělá inteligence v právu: Efektivní pomoc nebo riziko pro odborný úsudek?
DEAL MONITOR
Bez rozvrhu pracovní doby to nepůjde

http://www.epravo.cz
https://www.epravo.cz/top/clanky/neopravnene-prijimani-vkladu-ii-cast-119647.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/finalni-podoba-flexibilni-novely-zakoniku-prace-nabyla-ucinnosti-co-nas-ceka-119713.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-jana-havla-119669.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/pravo-na-vikend-tyden-v-ceske-justici-ocima-sefredaktora-119658.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/narizeni-odstraneni-cerne-stavby-aneb-kdyz-vyjimka-potvrzuje-pravidlo-119629.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/umela-inteligence-v-pravu-efektivni-pomoc-nebo-riziko-pro-odborny-usudek-119639.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/deal-monitor-118751.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/bez-rozvrhu-pracovni-doby-to-nepujde-119672.html


Úvodní vhled do klasifikace povinných osob dle návrhu nového zákona o kybernetické
bezpečnosti
Investiční dotazník u právnických osob a test vhodnosti
Rodinná nadace s dceřinou společností: Alternativa ke svěřenskému fondu pro správu
rodinného majetku

https://www.epravo.cz/top/clanky/uvodni-vhled-do-klasifikace-povinnych-osob-dle-navrhu-noveho-zakona-o-kyberneticke-bezpecnosti-119626.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/uvodni-vhled-do-klasifikace-povinnych-osob-dle-navrhu-noveho-zakona-o-kyberneticke-bezpecnosti-119626.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/investicni-dotaznik-u-pravnickych-osob-a-test-vhodnosti-119677.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/rodinna-nadace-s-dcerinou-spolecnosti-alternativa-ke-sverenskemu-fondu-pro-spravu-rodinneho-majetku-119698.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/rodinna-nadace-s-dcerinou-spolecnosti-alternativa-ke-sverenskemu-fondu-pro-spravu-rodinneho-majetku-119698.html

